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deles fra og med i dag, den 13. februar 1980, 
og at stedfortræderen indkaldes som midler- 
tidigt medlem. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 
kaldelse: af stedfortræderen for folketingsmedlem 
Niels Anker Kofoed. 

Formanden: 

Hvis ingen gør indsigelse, vil jeg betragte 
det som vedtaget, at den ønskede orlov med- 
deles fra og med i dag, den 13. februar 1980, 
og at stedfortræderen indkaldes som midler- 
tidigt medlem. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse. 

Forhandling 

Tastesen (S): 

Folketinget har nu vedtaget at meddele 
orlov til 3 medlemmer og at indkalde sted- 
fortræderne. 

Som ordfører for udvalget til valgs prøvel- 
se skal jeg herefter tillade mig at gøre indstil- 
ling om, at stedfortræderne godkendes som 
midlertidige medlemmer af folketinget. 

Fru Mette Groes er valgt i Nordjyllands 
amtskreds, og i anledning af hendes orlov 
indkaldes 2. stedfortræder for socialdemo- 
kratiet i denne amtskreds, arbejdskonsulent 
Vilhelm Mølstrøm, da 1. stedfortræder, spare- 
kassekonsulent Ole Jensen, allerede er ind- 
kaldt som midlertidigt medlem af folketinget 
under hr. Poul Mortensens orlov. 

Hr. Heinesen er valgt i søndre storkreds, 
og i anledning af hans orlov indkaldes 1. 
stedfortræder for socialdemokratiet i denne 
storkreds, fuldmægtig, cand polit. Niels An- 
dersen. 

Hr. Niels Anker Kofoed er valgt i Born- 
holms amtskreds, og i anledning af hans or- 
lov indkaldes 2. stedfortræder for venstre i 
denne amtskreds, overlærer Birte Skot-Han- 
sen, da 1. stedfortræder, gårdejer Knud An- 
dersen, er forhindret. 

Udvalget til valgs prøvelse har i et møde i 
dag behandlet disse sager, og jeg kan herefter 
på udvalgets vegne afgive følgende: 

Indstilling 

1. Arbejdskonsulent Vilhelm Mølstrøm god- 
kendes som midlertidigt medlem af folketin- 
get fra og med i dag, den 13. februar 1980, 
2. Fuldmægtig, cand. polit. Niels Andersen 
godkendes som midlertidigt medlem af folke- 
tinget fra og med i dag, den 13. februar 1980. 
3. Overlærer Birte Skot-Hansen godkendes 
som midlertidigt medlem af folketinget fra 
og med i dag, den 13. februar 1980. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 111 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Anden behandling af: 
Forslag til lov om ændring af lov om kemi- 

ske stoffer og produkter. 
(Lovforslag nr. L 38. Fremsat 22/11 79. 

Første behandling 4/12 79. Betænkning 6/2 
80). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Forhandling 

Margrete Auken (SF): 
Jeg skal blot meddele, at SF agter at stem- 

me for lovforslagets vedtagelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 
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vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Meddelelser fra formanden: 

Formanden: 
Inden vi går til forespørgslen, vil jeg med- 

dele, at det er tanken at holde pause efter de 
to ministres besvarelser, antagelig fra kl. ca. 
12 til kl. 13, hvor mødet genoptages med 
spørgetid. Der er i dag 14 spørgsmål på 
dagsordenen, så spørgetiden vil formentlig 
være slut ved 15-15.30-tiden, hvorefter for- 
handlingen om forespørgslen kan begynde. 
Vi må så senere tage stilling til, hvornår der 
skal holdes pause før aftenmødet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Forespørgsel til statsministeren og energimi- 
nisteren: 

Forespørgsel [om Danmarks energiforsy- 
ning] af  Annelise Gotfredsen (KF) og Arne 
Christiansen (V) m. fl.: 

»Hvad vil regeringen gøre for at skaffe 
Danmark tilstrækkelig og sikker energiforsy- 
ning efter regeringens beslutning om at ud- 
sætte brug af kernekraft i det uvisse og op- 
lysningerne om, at der intet konkret forelig- 
ger om et dansk-norsk samarbejde om Nord- 
søgassen?« 

(Forespørgsel nr. 16. Anmeldt 29/1 80. 
Fremme af forespørgslen vedtaget 6/2 80). 

Forhandling 

Annelise Gotfredsen (KF): 
Det har skabt stor bekymring i brede kred- 

se i den danske befolkning langt ind i social- 
demokratiet og den socialdemokratiske folke- 
tingsgruppe, at regeringen har fraveget sin 
hidtidige beslutning og tidsplan om vedtagel- 
se af ikrafttrædelseslov for igangsætning åf 
kernekraft med efterfølgende folkeafstem- 
ning. 

Den 16. januar bekræftede statsministeren 
ved besvarelse af et spørgsmål fra hr. Arne 
Christiansen her i salen, at denne tidsplan 
stod ved magt, såfremt de krævede undersø- 
gelser om reaktorsikkerhed og affaldsdepone- 
ring kan afsluttes inden udgangen af 1980. 

10 dage senere træffer regeringen så plud- 
selig den beslutning, at tidsplanen ikke kan 
holde.. .  

Formanden: 
Det ville være skønt en dag som i dag, om 

vi ikke hver halve time skal bede om mere ro 
i salen. 

Annelise Gotfredsen (KF): 
10 dage senere træffer regeringen så plud- 

selig den beslutning, at tidsplanen ikke kan 
holde, og at den endelige beslutning må ud- 
sættes på ubestemt tid. Og energiministeren 
uddyber det med at udtale, at udskydelsen 
sandsynligvis betyder, at vi overhovedet ikke 
får kernekraft i dette århundrede. 

Vi ved godt, at de beslutninger, vi tager 
om energiomlægning i dag, først får virkning 
om 10 år eller mere, og vi ved, at regeringen 
har travlt med at klare dagen og vejen med 
vor økonomiske nedtur. Men en regering, 
der repræsenterer landets største parti, bør 
også have tid til at skue fremad; man bør 
have mod og kraft til også at planlægge for 
mere end i morgen. 

Den største opgave, denne regering har 
stået over for, nemlig løsningen af landets 
energiproblemer, har man altså ikke magtet 
at klare, og regeringen har valgt at svigte sin 
pligt over for kommende generationer med 
sin frygt og sine partitaktiske manøvrer for 
at kunne tækkes alle, og fordi en ja-nej-debat 
for socialdemokratiet ikke på nuværende 
tidspunkt er ønskværdig. 

Det er utroligt, at statsministeren holder os 
alle for nar på denne måde. Statsministeren 
har med denne regeringsbeslutning brudt sit 
løfte over for befolkningen, og statsministe- 
ren har brudt sit løfte over for en tidligere 
regeringspartner. 

Hvilke begrundelser er der så for dette 
omsving? Ja, man har tilsyneladende helt 
glemt energiplanens vigtigste mål: den størst 
mulige forsyningssikkerhed. 

Jeg vil gerne spørge helt konkret: er der 
kommet negative oplysninger frem, som i 


